
 

 

ACTA DE REUNIÓ 

CONSELL MUNICIPAL DE LA GENT GRAN 

Número de sessió: 01/20 
Caràcter: Ordinari 
Data: 14 de febrer de 2020 
Inici: 11’10 h. 
Acabament: 12’15 h.   
Lloc: Centre Municipal Frederic Mompou 

Hi assisteixen: 
 

María Jiménez, Miquel Urpí, de l’associació Casal Rafael Casanova 
Asunción García i Liliana España, de l’associació Gent Gran de Castelldefels 
Maria Àngels Duch, de l’aula Sènior UPC Castelldefels 
Andrea Escobar, de la Fundació Uszheimer 
Loli Ramos, del Grup de Dones 
Alba Naval, de l'associació de Familiars d'Alzheimer (AFA) 
Jesús Rodríguez, del Sindicat de Pensionistes i Jubilats de CC.OO. 
Clara Fernández, Fundació Catalunya La Pedrera 
Maria Fernanda Soler, de l'Associació de Veïns del Centre 
Luz Cancho i Vidal Pérez, de Marea Pensionista de Castelldefels 
Fernando Cerpa, Regidor de Gent Gran, que actua com a president del Consell. 
Pep Ribes, Cap U.B. de l’Àrea de Gent Gran, que actua com a secretari del Consell 

S'excusen d'assistir-hi: 
 

Mireia Martínez, de Creu Roja de Castelldefels 

Absents:  
 

Representant de l’associació de veïns de Vista Alegre 
Representant de l’associació de veïns de Bellamar 
Representant de l’associació de veïns de Gran-via Mar 
Representant de l’Església Evangèlica 

 

Ordre del dia: 

 
1)  Aprovació acta Consell ordinari amb data 11 de febrer de 2019 
2)  Informació diversa de l’àrea de gent gran   
3)  Propostes i iniciatives per a les XXXVIII Jornades de la gent gran   
4)  Informació de treball dels membres del Consell Consultiu de la gent gran   
     del Consell Comarcal i informació diversa de les entitats 
5)  Precs i preguntes 



 
 

Desenvolupament de la sessió: 
 

Abans de l’inici dels diversos punts de l’ordre del dia el Regidor Nico Cerpa dona la 
benvinguda als representants de la Marea Pensionista de Castelldefels, que 
s’incorporen al Consell Municipal a proposta de la regidoria. 
 
1.  L’acta de la sessió anterior va ser lliurada amb la convocatòria de la reunió 

 del dia d’avui, corresponent al dia 11 de febrer de 2019 i numeració 1/19. 
 

No hi ha cap addenda ni observació. Es aprovada per assentiment.  
 
2.  Pep Ribes fa una valoració de les activitats de l’Àrea de gent gran del darrer 

 curs i com han anat funcionant, tal i com es detalla del document que es 
 reprodueix, així com el desenvolupament del curs 2019/2020.  

 
“ Àrea de Gent Gran  - Curs 2019/2020 
 

Programa Salut i Diversió i Natació per la gent gran 
Hem consolidat la figura del 3r. monitor de gent gran que compartim amb esports, 

encara que per aquest any 2020 està previst que aquest tercer monitor sigui només per 

gent gran (es farà contractació pública) Tenim 560 participants, i hem alleugerit la 

llista d’espera, perquè els nous inscrits son flexibles amb els dies. Ja estem normalitzats 

en Natació per a gent gran amb una ocupació d'una 70 de places, un cop reoberta la 

piscina 

 

Enguany l'escola d'estiu 2019 ha estat per segon any amb la nova proposta un èxit. 

Hem implantat correctament els nous continguts  (participació a altres espais i en 

grups grans en quinzenes) aquest any 2020 repetirem format. A l'octubre vàrem fer 

una jornada de convivència a Montserrat on van participar 250 persones. 

 

Cicle Caminades Diputació de Barcelona  
(pel que fa al cicle de caminades 2018/19 - Manresa  (novembre),Castelldefels (febrer), 

Santa Coloma de Gramenet (març) i la Roca del Vallès (abril). Al maig varem a la 

cloenda a Manresa - Santpedor. Tornem a estar inscrits per a un nou curs, (som un del 

municipis referents):  19/20 a Castelldefels (novembre), Sant Fruitós de Bages (febrer), 

Ullastrell (març), Torelló (abril). La cloenda serà al maig a Mataró 

 

Servei de Transport per activitats lúdic culturals per a la gent gran 
El mes d’agost es va signar el nou conveni del transport de les excursions (9) i sortides 

de proximitat (8) amb empresa d’autocars. L’empresa guanyadora va ser UTE Noreste 

Basebus, la mateixa dels darrers 3 anys, però ara com a UTE. Te contracte nou per a 4 

anys. Cedim autocars per a desplaçaments propers a les entitats de gent gran  

 

Oficina d’atenció a la gent gran 
(continuem atenen, però ara ja sense dia establert, donat que estem el lloc indicat No 

tenir un dia si no tots per atendre) 

 



Entitats de gent gran 
(Han començat el curs amb força i ple d’activitats. Inici cursos plens i amb força gent)  

 

Seguiment del conveni amb Fundació La Caixa 
Hem signat un nou conveni amb Fundació La Caixa per 1 any, renovable 2 anys més. 

TASCA segueix sent referent, Activitats del programa compartit 3.0 a punt per tornar-

hi. El tallers informàtics al seu ritme per semestre. 

 

Seguiment tècnic amb Diputació de Barcelona 
Encara no s’han posat en funcionament les  enquestes de satisfacció i qualitat, internes 

i externes 

Continuem dins del grup de treball de tècnics de gent gran que es promou per fer 

trobades entre diferents municipis de referència.  

 
Consell Comarcal de la Gent Gran 
Malgrat les dificultats per trobar persones voluntàries per assistir al Consell, estem al 

dia de tot el que passa gràcies als nostres 4 representants. Gràcies Rogelio, Angel, 

Antonio i Jesús... faltaria incorporar alguna dona al Consell. 

 

Seguiment tècnic amb Consell Comarcal del Baix Llobregat 
Des del Consell es convoca als tècnics en diverses ocasions  

  

Centre Frederic Mompou, 
Trasllat de serveis municipals que han impedit de moment l'ampliació d'espais 

destinats a la gent gran. A l'espera de que es tornin a traslladar i també que es posi en 

marxa el projecte de trasllat del Casal de Joves 

 

Centre Cívic de Canyars 
(Funciona al cent per cent) Seguim al dia les obres de l’edifici de La República pel seu 

trasllat aquest any 2020. 

 

Activitats habituals – Bon funcionament generalitzat 

 

BONS INDICADORS DEL 2019 
 

Jornades de la Gent Gran 

Cicle Caminades 

Tallers i Xerrades per a gent gran  

Jornades de Convivència (no es fan) perquè (altres ofertes entitats gent gran) 

Carnaval 

 
CIUTAT AMIGABLE AMB LA GENT GRAN 
Projecte per 2020/21  que mirarem de treballar per veure si es viable. 

 
Seguiment projectes transversals: 

 

PROJECTE COMSALUT  
 

Aïllament i solitud en gent gran. Grup motor CAPS  



 

NOU CENTRE A VISTA ALEGRE i ESPAI DEL MAR 
 

Vista Alegre on s'obrirà un espai per a gent gran a l'edifici nou del carrer Giralda. S'ha 

obert un nou espai de trobada per a gent gran a l'Espai del Mar a la platja. 

 

CELEBRACIÓ DIA MUNDIAL DE LA GENT GRAN 
 

Acte Institucional , dilluns 14 d'octubre a la Biblioteca. NO ES VA PODER FER 

Xerrada Debat: Envelliment Segle XXI a càrrec de Josep Ribes 

Aquest any es preveu fer el dilluns 19 d'octubre ” 
 

Nico Cerpa, regidor de Gent Gran, fa valoracions sobre diversos punts tractats.  
- Sobre l’ampliació d’espais i la seva problemàtica 
- Sobre l’aspecte de consolidar el tercer monitor de gent gran a jornada    
  complerta 
- Que es conscient de l’augment general de gent en les activitats programades 
- Parla dels nous espais. Comenta que no van en la línia inicial que voldrien.   
- Obres Edifici de la República que van amb retard i es on anirà el nou casal de  
  la gent, on també es preveu deixar obert el Centre Cívic Canyars. També dels  
  problemes amb les obres exteriors del nou espai de Vista Alegre, on també hi    

              haurà un espai per a gent gran. També hi ha un nou espai per a gent gran a   
              l’Espai del Mar. 

- Nou espai de joves per deixar lliure el Mompou:  el projecte està redactat i en  
  breu es preveu que es pugui fer la licitació.    
- Satisfet de poder comptar ja amb els cursos de natació un cop acabades les  
  obres de la piscina. 
 
Vidal Pérez de la Marea Pensionista demana si es possible fer una roda de 
presentacions per tal de poder conèixer a tothom. Ell l’inicia fent una explicació 
sobre les finalitats de la seva entitat. 
 
Clara Fernández, també presenta les accions de la seva entitat, la Fundació 
Catalunya La Pedrera. 
 
Jesús Rodríguez, també parla sobre la problemàtica de les obres de nou centre 
cívic de Vista Alegre. 
 
Asunción García, pregunta sobre que passarà amb la coral de gent gran si no 
poden fer-ho al casal de cultura. Pep Ribes li comenta que de moment no hi 
haurà problema. Quan arribi el moment ja es parlarà d’un lloc alternatiu. 
 
María Fernanda Soler, comenta si es te en compte els recursos humans per 
cobrir tots els espais que es posaran en marxa. Nico Cerpa respon que si, que hi 
haurà diferents solucions per a cada espai. 
 
 

 



3. Pep Ribes fa saber que les dates proposades per les XXXVIII Jornades de la Gent 
Gran es faran entre el 16 i el 31 de maig. Proposa el dia 27 de maig per fer 
l’acte central de les mateixes. Que la primera setmana de les jornades hi ha 
reservat diversos dies el Teatre i que també hi ha alguns dies de reserva de la 
Biblioteca. Al no haver-hi cap objecció dels presents queda les dates 
determinades. Comenta a més que amb Fundación Vozes s’està parlant de 
portar a Castelldefels, l’orquestra simfònica de joves de la mateixa que 
actuarien el dissabte 16 de maig al Teatre.  
 
Es demana la seva col·laboració com sempre, i com es habitual es demana 
col·laboració en l’aportació de propostes i idees d’activitats a fer i es posa de 
data límit per presentar-les per correu electrònic el dia 28 de febrer. 

 
4. Jesús Rodríguez comenta sobre les persones que assisteixen al Consell 

Consultiu del Baix Llobregat. El Consell te com a fet principal fer dictàmens per 
fer arribar als Ajuntaments i altres estaments públics com la Generalitat. 
Demana que es facin al menys un parell de Consells Municipals més per poder 
parlar i tractar temes del Consell Comarcal. Comenta que l’any 2019 es va 
treballar en el Congrés de la Gent Gran de Catalunya i sobre la Llei especifica de 
gent gran en una comissió de seguiment. Diu que el Consell funciona bé, un 
dels més actius i reivindicatius de tots. 

 
Pep Ribes, diu que des de l'àrea de gent gran en prenem nota i seguim al dia la 
seva activitat. Assisteixen al Consell 4 homes i torna a demanar que les entitats 
s’impliquin per enviar més representants (tenim dret a 8) i si pot ser alguna 
dona millor. 

  
Clara Fernández, fa comentari sobre les reunions obertes que l’Ajuntament 
organitza per tracta el PAM (Pla d’Actuació Municipal) dels propers anys, 
animant a les entitats de participar-hi per treballar i votar projectes de ciutat. 

 
5. En precs i preguntes, Pep Ribes comenta que ja portava la proposta de fer al 

menys 3 Consells Municipals per any, i que esperava a aquesta intervenció per 
proposar dates. El primer seria (aquest) durant febrer/març, un segon 
juny/juliol i un tercer a l’octubre/novembre.   

  
 Andrea Escobar, fa esment dels tallers de memòria que organitzen des de la 

seva entitat i que son oberts a tothom, encara que sempre hi ha molta gent 
repetidora. Es fa un comentari general sobre els diversos tallers de memòria 
que les entitats fan, que son diversos, per la demanda creixent. 

 
Sense més temes a tractar s’aixeca el Consell Municipal de la Gent Gran, a les dotze i 
quinze minuts del dia catorze de febrer de dos mil vint. 
  
 
 
        
El Secretari,       Vist i plau, El President 
Josep Ribes Garasa     Fernando Cerpa Fernández 


		2021-12-20T16:49:39+0100
	Josep Ribes Garasa - DNI 37375445P (TCAT)




